
WILLEMSTAD - Mevrouw 

Sonia Cuales, Social Affairs 

Officer, met speciale verant- 

woordelijkheid voor Vrouwen 

Zaken op het ECLA/CDCC- 

kantoor in Trinidad was enke- 

le dagen op Curacao, op ver- 

zoek van de Antilliaanse over- 

heid om technisch advies te 

verlenen bij de voorbereiding 

van een projekt-voorstel op 
het gebied van Vrouw en Ont- 

wikkeling. Op de foto over- 

handigt _ mevrouw Cuales 

(rechts) een concept-voorstel 

aan Minister Margo Croes, die 

o.m. belast is met vrouwen- 

kwesties Het _dokoment 

houdt een uitgewerkt voor- 
stel in voor een nationaal 
Seminar op het gebied van 

Vrouw, Gezondheid en Sek- 

sualiteit, dat in september a.s. 

op de Antillen zal worden 

gehouden in samenwerking 

met het Caribbean Develop- 

ment and Co-operation Com- 

mittee (CDCC). 
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Amigoe 
MAANDAG 7 MEI 1oëd 

Doopplechtigheid 
Cosecha Arubiano 
HORANJESTAD In Cas da 

Cultura wordt woensdagavond 
on acht uur de eerste antologte 
vaan werken van Arubaanse 

schrijvers en dichters ten doop 

gehouden. Het is een boek met 
Urn pasina’s dat de naam kreeg 
vn “Coseceha Arubiano“en werd 
sctmengesteld door drs. Frank 
Boor dovee Perera, Glenda Na 
vien Wim Rutgers. Het bevat 

vediehten. fragmenten van to- 

neelstukhen dre op Aruba rm bet 
bes van dezweeuw afgeschre- 

venawverden De Amigoe bijlage 

Nepia komt uitvoerig op dit “Co- 
zr bijt Arubrano” teruw 
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Rudy Bedacht officiële vertegenwoordiger 

Antillen zijn welkom op 
Panama gitaar-festival 
KRALENDIJK — Tijdens een 

korte plechtigheid in de Pana- 
mese hoofdstad werd aan de 
CCB-Muziekpedagoog Rudy Be- 
dacht het document overhan- 
died van zijn benoeming tot offi- 

erele vertegenwoordiger voor de 

gehele Nederlandse Antillen 
van de Organisatie van het Gi- 

baar Festival S 

De plechtigheid werd bijge- 
woond door docenten en studen- 

ten vande Academia Crentufteu y 

Moderna de la Guitarra. De di- 
reeteur van bet festival, prof, 

Eraneiseco Velasquez, benadruk- 
te in zijn vespraak dat Panamá 
srote waarde heeht aan deelna- 

me van de Nederlandse Antillen 

van de festivals, en zei te hopen 
dat door de benoeming van de 

heer Bedacht de grondslagen 

zjn gelegd voor verdere ont- 
wkk eline vande kulturele reln- 

ties tussen de beide landen. 
De heer Bedacht was in Pana- 

ma van 23 tot 30 april om met het 
festival-comité organisatorische 
besprekingen te voeren inzake 
de Antilliaanse deelname aan 
het Festival, dat dit jaar van 10 
tot en met 17 september zal 
plaatsvinden. De officiële toela- 
ting van de Nederlandse Antil- 

len heeft onder meer tot gevolg, 

dat tedere bezoeker uit de ges ei- 
landen vande Antillen kosteloos 

zal mogen deelnemen aan alle 
evenementen van het festival. 

Gitaristen uit de Nederlandse 
Antllen mogen desgewenst. ook 
eigen dan wel andere composi- 
tes vertolken op het podium van 
het Teatro del Hombre Paname- 
no, waar tedere avond van het 
festival muziekuitvoeringen 
zullen worden gegeven. 
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Amigoe 
DONDERDAG 10 MEI 1954 

Sticusa-steun 
voor film over 

Papiamentu 
WILLEMSTAD -— De Stieusu 

heeft alsnog besloten steun te 
verlenen «an de productie van 
een film over de geschiedenis en 

het ontstaan vaer het Papiamen- 
Cu Aanvankelijk was ven derge 

lijk verzoek afgewezen, zo blijkt 
uit het Stieusu-jourmnaal, het or- 
gaan van de Stichting voor Cul- 
turvele samenwerking (Stueus 

Op grond van andere informa- 
tre welke men later ontving is de 

Stieusa op zijn weigering terug 
gekomen. Men stelt zieh daarbij 
op het standpunt dat men elke 
doelgerichte activiteit ter bee 
vordering van de stu He van en 

de voorbiehting over het Pipi 
mentu wil steunen. Wat betreft 

dee Arbin heelt men nu begrepen 

dat de tmmttattefnemers nukken 

vp een Voor het universeel he 

stemde kunstennmige Om war 

nde betse van de Papiamentu 

\artalbrarn voor zijn 

eten beb centraal zal steven 

\ vor zijn steun stelt St reus 

eehter als voorwernrde deu dl 
Kaul Romer bij het uitwerken 

van de plannen nauw betrokken 
moet worden en dat deze Luneumst 
bereid meet Zijn om Zijn wenn 

var de Film te verbinden Atdu 
het Stteusiatjourmmal 

DE BEURS 
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TENTOONSTELLING 

RELIGIEUZE 

VOORWERPEN 
ORANJESTAD — Het Insti 

tuut voor Cultuur gaat een ten- 

toonstelling organiseren met als 
titel “Liturgie en devotie” Twee 

aspecten van het hedendaagse 
religieuze leven zullen belicht 

worden. In het liturgische ge- 

deelte zal men voorwerpen kun- 
nen zien, die gebruikt werden 

tijdens de religieuze diensten 

van de verschillende godsdien- 
sten, zoals misboeken, kelken, 

kruisbeelden, kleding enz. in 
het onderdeel zal men kunnen 

zien prenten, rozenkransen, 

beelden, medailles enz. Ver- 

De Beurs 

WILLEMSTAD De Cola 
Debrot prijs die jaarlijks wordt 

toegekend aan een persoon die 
zich gedurende «de laatste vijf 

Jaar zeer verdienstelijk heelt 
gemaakt op het gebied van kul 

tuur in het algemeen, is dit jas 

toegekend aan Dr. L. (Wim) Sta- 

tius Van Éps op het gehied van 
de wetenschappen. 
De“ beoordelingscommissie 

schillende organisaties op dit 
gebied hebben grote medewer- 
king verleend voor het «tot 

standkomen van deze tentoon- 

stelling. De _ tentoonstelling 

wordt maandagavond acht uur 
geopend door pastoor Berlage 

en zal dagelijks voor het pu- 

bliek te bezichtigen zijn vanal 
de middaguren tot negen uur 

's avonds in het Instituut voor 

Cultuur, naast de katholieke 

kerk in Oranjestad. 
Groepen of organisaties, dic 

de tentoonstelling gedurende 
kantooruren willen bezichtigen 
kunnen contact opnemen met 

het Instituut voor Cultuur, 
telefoons 22185 of 31618. 

marenae vente eraa PBE ARE BE drs 

Cola Debrot Prijs 

voor Dr. van Eps 

Woensdag 9 mei 1984 

RE 

bestaande uit de heren Harold 

Arends dos bustatia, Dennis 

Hollander, Geracd van Buurt en 

mevrouw bueilla Eugels stem- 

den tmamen op Dr (Wim) 
Statia van Eps voor de Cola 

Debrot prijs 44 voor zijn ge- 

welde bijdrage aan de medi- 

sche Iiteratuur mm het algemeen 

op Curacao. 

Dr vaar bips heeft door zijn 
pubhieatses nm  interpationaal 
zeer bekeurde tijdschriften ons 
eland mm Hui buitenland waar- 
dig gepropageerd Deze prijs die 

Waditvegetenuw op d mei de ge- 

Debrot 

wordt uitgereikt, zal op verzoek 
van Dre. van bps pas begin ju- 
Hop Curseno plaatsvinden daar 
hip om Nederland woonachtig is 
en hp de prijs hever op zijn pe- 
boert ermm ar ontvangst wenst 

boorteds van Cola 

fee Enten 

We 
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De Antillen van Vijf verenigd in OCSNA 

Angel Salsbach in wolken 
over culturele samenwerking 
KRALENDIJK — 

Woensdag hebben de gedepu- 
teerden en vertegenwoordi- 

gers van de culturele afdelin- 
gen van Curacao, St Maarten, 
St Eustatius, Saba en Bonaire 
in de zaal van de Pasagrahan 
op Bonaire een protocol on- 
dertekend dat een culturele 
samenwerking tussen de vijf 
eilanden van de Nederlandse 
Antillen inluidt. Bij deze on- 
dertekening werd tevens het 
Orgaan Culturele Samenwer- 
king Nederlandse Antillen 
(OCSNA) ingesteld. 
Vertegenwoordiger van het 

departement van Cultuur en Op- 
voeding Angel Salsbach bena- 
drukte dat de gedeputeerden en 
functionarissen van de afdeling 
Culturele zaken een waardvolle 
bijdrage hebben geleverd die dan 
uiteindelijk resulteerde in de op- 
richting van de OCSNA en de on- 
dertekening van het samenwer- 
kings protocol. | 

Frank Rozendal, hoofd van de 
Curacaose afdeling Cultuur en 
opvoeding memoreerde dat er bij 
de gevoerde besprekingen tel- 
kens voor ogen gehouden werd 
datereen uitwisseling en een sa- 

menwerking moest zijn op cultu- 

reel en onderwijskundig terrein 

tussen de vijf eilanden. Tijdens 
de laatste besprekingen, aldus 
Salsbach kreeg de heer Rozendal 
de volledige steun van gedepu- 
teerde Franklin Crestian van 
Bonaire en gedeputeerde Hassel 
van Saba. Volgens de heer Has- 
sel zouden de eilanden momen- 
teel niet voor de staatkundige 
problemen staan als er eerder 
een overeenkomst bereikt zou 
zijn op cultureel gebied tussen de 
eilanden. Gedeputeerde 
Franklin Crestian van Bonaire 
heeft een zeer waardevolle bij- 
drage geleverd om tot de OCSNA 
te komen, speciaal wat betreft de 

toekomstige relatie op cultureel 
gebied tussen Nederland en de 
Antillen, terwijl ook de verte- 
genwoordigers van Sint Maar- 
ten en Saba, de heren Bailey en 
Lopez volgens de heer Angel Sal- 
bach ook hun steentje hebben bij- 
gedragen tot het goede verloop 
van de vergaderingen. 

Dat deze vergaderingen ui- 
teindelijk mogelijk zijn is echter 
te danken aan minister Jaques 

Veeris die in 1980 een culturele 
nota liet samenstellen die be- 
trekking had op de veranderin- 
gen die zouden moeten komen op 
cultureel gebied op het moment 
dat de situatie van de staatkun- 
dige structuur daarom vroeg, al- 

dus Salsbach. 
Volgens Salsbach zal het on- 

dertekende protocol op enkele 
kleine wijzigingen na die slechts 
betrekking hebben op de sa- 
menstelling van het protocol en 
niet de intentie die erin vermeld 
staat, ook kunnen dienen als er 

De Beurs 
wm ammers nmr rn rme 

WILLEMSTAD - Ter gelegen- 

heid van het verlenen vandeen 
eredoktoraat aan onze Ke 

bekende stadsgenoot en lin- 

guist de heer Antoine J. Ma- 
duro heeft de Openbare 

Bibliotheek aan het Johan 
van Mulbeeckplein een ten- 
toonstelling georganiseerd van 

zijn publicaties. Deze ten- 
toonstelling is te bezichtigen 

van heden 11 mei tot en met 

18 mei 1984 gedurende de 
openingstijden van de open- 

bare bibliotheek 

AMIGOE 

in de toekomst sprake zou zijn 

van de republieken Curagao, Bo- 

naire, St. Maarten, St Eustatius 

en Saba. 
Tenslotte memoreerde 

Salsbach dat op het moment dat 

minister Lesley Navarro de por- 

tefeuille van Culturele Zaken 

overnam het werk van de heer 

Veeris toch werd voortgezet, ter- 

wijl tenslotte minister Margo 

Croes de moeilijke taak op zich 

had genomen om de laatste hand 

te leggen aan de verwezenlijking 
van de OCSNA. 

EEN OLE | er 1984 

Onder de geexposeerde boe- 
ken was er tevens een inte- 

ressante encyclopedie van 

Caribische Schrijvers uitge- 

geven in Washington geheten 

“_A Bibliographical critical 

encyclopedia of Caribbean 

writers ”' 

In dit boek is er een foto van 

Antoine Maduro met het on- 
derschrift “* Poet, historian, 

linguistic scholar "en vervol- 

gens al zijn oeuvres. 



De Beurs 
Maandag 14 mei 1984 

DOCTOR 
Deze week stond in het teken 

van de ere-promotie van Antoine 

Maduro, linguist vanaf het eerste 
uur, een man die altijd geijverd 
en gepleit heeft voor goed Papia- 
ments. Niet om zich op deze 
wijze af te zetten tegen Neder- 
land en het Nederlands, zoals de 
heethoofden van de SITEK, 
maar gewoon uit liefde voor een 
taal die in de wereld een unieke 
plaats inneemt en het niet nodig 
heeft om gebruikt te worden als 
een politiek instrument om eigen 
onlustgevoelens en minderwaar- 
digheidscomplexen mee af te 
reageren. 

Daarom doet het juist goed 
dat een persoon, die ijvert voor 
taalzuiverheid en goed woord- 

gebruik voor dit voortreffelijke 
werk geëerd is Tegenwoordig 

lijkt het of het dialect dat elders 
op het eiland gesproken wordt 
alleen maar Papiaments mag he- 
ten, het algemeen beschaafd 

Papiaments raakt steeds meer op 

de achtergrond en steeds meer 

barbarismen sluipen het Papia- 

ments binnen. 

Op de tv beweert Sidney Jou- 

bert rustig dat “fuse” een Papia- 
ments woord is, terwijl het aan 

de Engelse taalschat ontleend is! 

Sommigen gaan zover Maikel 

Djeksen op deze manier fone- 
tisch neer te schrijven en dat dan 

Papiaments te noemen! Er valt 
voor taalzuiveraars en taalpuris- 

ten juist in deze tijd veel te 
doen, want van alle kanten stor- 

men de barbarismen het Papia- 
ments binnen, juist ook door 
toedoen van degenen die beter 

dienen te weten en die proberen 
anderen een zuivere spelling aan 

te leren… 
De verdiensten van Antoine 

Maduro zijn op de juiste wijze 
geëerd en het zal beslist niet aan 

hem liggen om allerlei onzuiver 

taalgebruik aan de kaak te stel 

len. De spelling ts slechts een 

serie afspraken binnen de ge- 
meenschap en een middel om 

volgende generaties te helpen de 

taal foutloos neer te schrijven. 
Veel erger is het als er wordt ge- 

zondigd tegen het woordgebruik 

en de uitspraak. “Paso” is een 

voorbeeld van iemand die te lui 

is om paso(m)bra te zeggen en 

daarom maar de helft inslikt 

Maar daarom blijft het wel 

zeer lelijk en slordig taalgebruik. 

De pas gepromoveerde doctor 

zal dit voor ons allen wel in de 

gaten houden en waar nodig zijn 

waarschuwingen publiceren. Zijn 
ere-promotie deed herinneringen 

oproepen aan die van een andere 
grote Antilliaan, dr. Efraim 

Jonckheer. Toen deze promo- 
veerde waren er personen die 

hun diploma terug wilden sturen 

naar hun Alma Mater, omdat ze 
het bijeen houden van de Antil- 

len gedurende een 10-jarige pe- 

riode als minister-president geen 
bijzondere prestatie dachten… 

Reeds onder zijn opvolger 
sloeg de vlam in de pan en alle 
premiers na hem hebben de 

grootste moeite gehad de Antil- 
len bij elkaar te houden. Tot dat 

dan nu het punt bereikt schijnt 

te zijn dat de eilanden elkaar 

vaarwel gaan zeggen. 
Aruba wil zonder LAGO rus- 

tg alleen doorgaan, waarheen en 
waarmee dat weten ze nog niet, 

als ze maar los komen van dat 

vermaledijde Curacao en op de 

Bovenwinden wordt gewerkt aan 

een blauwdruk voor een Boven- 

windse _ Federatie waar St 
Maarten de lakens In uit moet 

gaan delen, want die willen ook 

niet hebben dat in een Antillen 

van de Vijf Curacao een domi- 
nerende positie in gaat nemen. 

Het blijven allemaal luchtkas- 
telen en fata morgana’s, de prak- 

tijk wijst uit dat het miet kan. 
Dezelfde praktijk waarin doctor 

Antoine Maduro dagelijks no- 
teert wat er nu weer voor kwa- 

lijks geschreven wordt in het 
Papiaments en precies dezelfde 

dagelijkse praktijk waarin het 

doctor Kfrain Jonekheer ge- 
lukte om een politiek zwaarge- 

wieht als Juaneho Trausquin bien 
jaar lang met hem te laten 

samenwerken. Dat is een bijzon- 

dere prestatie, want sedert de 

laatste tien jaar bestaat de sa- 

menwerking uit kijven en schel. 
den en dat gaat soms gepaard 

met een Papiaments waar dr. 
Antoine Maduro beter even zijn 

oren voor kan sluiten! 

| Amigoe. 
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Expositie 
Amerikaanse 
artiesten 
in.museum 
WILLEMSTAD Het Cura- 

gaosch museum houdt 15 mei een 
aai van werken van Ame- 
rikaanse tekenaars. De opening 
is half negen ’s avonds. De eoordi-’ 
natie hiervan is in handen van 
Egberdien van Rossum. Het be- 
treft een expositie van werken op 
papier van onder andere John 

Costin, Harry Fox, Bill Hoscins, 
Steve Lotz, Linda Molto, Barba- 
ra Kline, Linda Rene, Beth Ford, 
Rolf Holmquits, Scott Keely, 

Thomas Koole, Barbara Melby- 

Burhans, Mary Wheeler 
Bassham, Josette Urso en Gre- 
gory Lawler. 

Amigoe 
DINSDAG 15 MEL 1984 

Ingezonden 

U.N.A 
IN UW KRANT van zeeterdnag 12 
met las ak dat de arkortmmg UNA 

staat voor “Universidat Nasho- 

mal di Antia” (pagina 9). Is het 
onwetendheid van de journadrist 

en gaat het hier omeen foutreve 

vertadhime van de aam “Uuiver 

sttert veen de Nederbandse Antal 

len” of is het onwetendheid van 
mijen heeft de Universiteit van 

de Nederlandse Antillen inder- 

daad een naamsverandering on- 
dergaan? 

T.PRUIS 

NOOT REDACTIE: Het is noch 

onwetendheid van de redactie, 
noch een redactic- fout. Let is de 
overname van een benaming die 

vrijdag door functionarissen van 

de bewuste universiteitzelfis ge- 

bezrgd als de afkorting voor 

UNA. Dre Papiamentu- afkor- 
tune komt overeen met de" Uni 

verster van de Nederlandse 
Antillen” 
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Het flamboyante K amer lid Wij ng Jabaaij: 

»Ik was kwaad en 
ben het nog” WILLEMSTAD — Onder de 

kop ”Je moet je springerig- 
heid hvuden”’ heeft parle- 
mentair redacteur van het 
NRC Handelsblad en Ami- 

goe- correspondent in Den 
Haag Frans Kok een artikel 
geschreven naar aanleiding ° 
vaneen vraaggesprek met het 
PvdA- Kamerlid mevrouw 
Wijnie Jabaay. Dat gebeurde 
in het kader van een reeks 
vraaggesprekken met 
“specialisten” op diverse ter- 
reinen onder de Kamerleden 
Jabaay wordt de Antillen- 
specialist van de PvdA- frac- 
tie beschouwd. 

Frans Kok vangt aldus aan: 

“De vakspecialisten in de 
Tweede Kamer zijn meestal 
niet de meest flamboyante 
figuren. Dat geldt niet voor 

Wijnie Jabaay. Met passie en 
overgave behartigt zij voor 
haar fractie, de PvdA, zaken 

betreffende de Antillen. Ze 
legt uit hoe dat zo gekomen is 
en waarom zij ten koste van 
alles haar eigen aparte stijl 

wil handhaven’. Daarna 
volgt een weergave van het 
gesprek. 

“IK KOM VAN HET Eiland van 
Dordrecht. Ik heb daaraan een 

eiland- mentaliteit te danken en 
daarom weet ik hoe het voelt om 
opeen eiland te wonen, ook al ligt 
het in de Caribische Zee, en wel- 
ke problemen dat geeft”. 

Dit antwoordt Wijnie Jabaaij 
op de vraag hoe je het van school- 
juffrouw brengt tot Antillen- 
specialist van de grootste Twee- 
de Kamer-fractie. “Ik wist niets 
van de Antillen toen ik vijf jaar 
geleden Kamerlid werd, maar ik 
moest invallen in een parlemen- 

ture delegatie voor een fractie- 
genoot die verhinderd was en 
toen ben ik direct verliefd gewor- 

den opde Antillen. Het is in mijn 
bloed gaan zitten en nooit meer 

“overgegaan”. 

“Buiten de officiële program- 
ma ben ik er op uitgetrokken en 
wat ik toen zag ! Ik wist niet dat 

het mogelijk was in ons konink- 
rijk: de grote werkloosheid, de 
slechte huisvesting, het ontbre- 

ken van een ziekteverzekering 

en de Nederlandse overheersing 
op eevonomisch terrein”. 

Wijnie Jabaaij is full- time 
pleitbezorgster van de Antilli- 
aanse zaak in het Nederlandse 
parlement. Daarnaast doet zij 
ook culturele minderheden en is 
zij, maar dat spreekt vanzelf als 
vrouw. lid van de Emancipatie- 
commissie. 

Zij valt op in de Kamer door de 
volstrekt ongekunstelde manier 
waarop zij haar mond pleegt te 
roeren. Zij heeft lak aan het jar- 
gon en de omfloerste wijze waar- 
op Kamerleden meestal operc- 
ren en lijkt daarmee de trouwste 
aanhangster van de VVD- slo- 

gan “gewoon jezelf zijn". Menig 
bewindspersoon weet niet goed 
raad met haar recht-door-zee be- 
nadering en reageert dan maar 
wat lacherig met een onge- 
makkelijk contra- grapje. 

VAN DER STEE 

Degene met wie zij het voort- 
durend aan de stok kreeg, was 
Fons van der Stee, die naast F'i- 

nanciën ook de Antillen erbij 
deed. "Een slechte combinatie”, 
vindt Wijnie Jabaaij, “want op 
ven gegeven moment bleek dat 

hij 25 miljoen uit het stuwmeer 
van ontwikkelingssamenwer- 

king had gehaald om zi n Elisa- 
beth ziekenhuis op Curagao te fi- 
nanciëren. Dat heb ik als begin- 
nend Kamerlid ontdekt en toen 
probeerde Van der Stee me op al- 
le mogelijke manieren in de Ka- 
mer te grazen te nemen. Ik laat 
me daardoor niet van de wijs 
brengen. Ik ben uit kwaadheid 
de politiek in gegaan en kwaad 
ben ik nog steeds, zeker als ik 

merk dat ik niet serieus word ge- 
nomen, terwijl ik gewoon mijn 
werk doe. Ik denk dan, ik zal jou 

wel eens even”. 
“Uiteindelijk heeft Van der 

Stee het geld terug moeten stor- 

ten en is ook de bouw van het zie- 
kenhuis, dat hij op een achterna- 
middag aan Curacao had be- 
loofd, niet doorgegaan. Later op 
een receptie slaat ie dan een arm 
om me heen en zegt; “Wijnie, ik 

ben wel erg onder de indruk van 
je betrokkenheid bij de Antillen. 

Kijk, daar houd ik dus helemaal 
niet van. Ik ging een eindje van 
hem af staan en zei: dat moet je in 
de Tweede Kamer tegen me zeg- 

gen en niet hier”. 
Hoe groot is haar invloed op 

het beleid van de betrokken be- 
windslieden ? “Dat is moeilijk te 
meten. Van der Stee luisterde 
niet naar me, maar toch heb ik 
het voor mekaar gekregen dat 
door de nieuwbouw van het Eli- 
sabeth ziekenhuis een streep is 
gezet. Voor mij stond direct vast 
dat de exploitatie daarvan voor 
Curacao absoluut onbetaalbaar 

zou worden. Ik ben bestuurslid 
geweest van het Dordtse Ge 
meenteziekenhuis en wist dat 

het het stomste was dat je kon 
doen. Je kon veel beter het oude 
ziekenhuis opknappen”. 

“Met Den Uyl die daarna korte 
tijd Antilliaanse Zaken deed, 
liep het contact natuurlijk veel 
soepeler, maar ja, die weet zelf zo 

vreselijk veel van de Antillen, 
dat is onvoorstelbaar. Jan de Ko- 
ning is veel meer geneigd te 
luisteren naar wat de Kamerle- 
den hem voorhouden dan Van 
der Stee, al weet je niet in hoever- 
re hij het meeneemt in zijn be- 
leid. De voltooiing van het zie- 
kenhuisje op St. Eustatius heb ik 
gelukkig ook kunnen tegenhou- 
den. Dat ging maar om acht ton, 
maar het was eigenlijk ook een 
schandaal van de eerste orde, 
omdat het op geen stukken na 
door het eiland zelf te exploite- 
ren was”. 

“Verder ben ik al tijden bezig 
de hoge vliegtarieven van de 
KLM omlaag te krijgen, dat zou 
goed zijn voor het contact tussen 
de Antillen en Nederland. Vorig 
jaar ben ik er met mijn kinderen 
op vakantie geweest en eigenlijk 
zouden alle Kamerleden erheen 
moeten, zoals ze ook in het weer- 
bericht hier de temperatuur op 
de Antillen moeten melden, dan 
voelen de mensen nog iets van 
betrokkenheid”, 
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“Vanuit de Antillen wordt er 
heel vaak een beroep op me ge- 
daan; ik heb een soort ombuds- 
functie bij migratie-en naturali 
satie- problemen en bij het opzet- 
ten van bedrijfjes. Ze weten me 
altijd te vinden omdat ik de 
naam heb hart voor de Antilli- 

aanse zaak te hebben”. 
Is heteen handicap of een voor- 

deel dat u uw eigen, afwijkende 

stijl blijft hanteren in het Haag- 
se mannen- wereldje? “Dat weet 
ik niet, maar als ik mijn emoties 

niet meer mag laten zien, gaik er 

meteen uit. Mannen zouden dat 

eigenlijk ook meer moeten doen, 

jeraakt anders vervormd hier. Ik 

vind dat je je springerigheid 

moet houden en af en toe moet 

zeggen wat je zomaar voor de 

mond komt, anders word je een 

robot”. 

HANDJE AARDE 
Als vanzelf gaat zij over op 

haar andere passie: de emanci- 

patie. “Het zou goed zijn als man-- 

nelijke Kamerleden wat meer 

huishoudelijk werk deden thuis. 

dan merken ze zelf hoe geestdo- 

dend dat kan zijnen dan kwamen 

er wel meer crèches, bijvoorbeeld 

ook in de Tweede Kamer. Het is 

toch belachelijk dat er hier in de 

Kamer geen kinderopvang Is. 

Het is dat ik er te oud voor ben, 

maar als ik nog een kind zou krij- 

gen, zou ik het meenemen naar 

de grote vergaderzaal en het 

daar de borst geven om aan te to- 

nen hoe idioot het is dat er geen 

kinderopvang bestaat”. 

Op de Antillen hamert zij ook 

voortdurend op de vrouwen- 

emancipatie, dat wil zeggen 

vooral op de politieke be- 

wustwording van de vrouwen, 

want op ander gebied zijn zij daar 

al geëmancipeerd van nature. 

“Ik vraag Jan de Koning voort- 

durend hoe vrouw- vriendelijk 

zijn beleid is en onlangs heeft hij 

beloofd een conferentie van 

vrouwen- organisaties van alle 

zes eilanden te subsidiëren. 

Zij heeft grote bewondering 

voor de socialistische premier 

Don Martina. Zij vertelt dat zij 

eens een handje aarde uit 

Dordrecht voor hem heeft mee- 

genomen. “Er was een grote re- 

ceptie aan de gang en ik ben toen 

naar Don toegegaan en heb te- 

gen hem gezegd: Don, ik heb wat 

aarde meegebracht uit de Stu- 

tenhof van Dordrecht, vlak bij 

mij om de hoek. Daar lag in 1512 

het begin van de Nederlandse 

vrijheid. Het is een symbool van 

mijn wens dat jullie ook naar 

echte vrijheid en onafhankelijk- 

heid toegroeien. Ik heb toen 

scherp opgelet wat hij zou doen. 

Hij stopte de aarde zorgvuldig in 

de zijzak van zijn pak en de hele 

receptie door heeft hij zijn hand 

erop gehouden. Toen ik dat zag, 

kon het niet meer stuk tussen 

ons”. 

DE DEUS Laterdag 12 mei 1984 

Rotary publikatie lezing 

Dr. Roberto Palacios 
WILLEMSTAD - De Rotary Club Curacao heeft onlangs een goe 

verzorgde publicatie uitgegeven van de eloquente toespraak vaû de 

Venezolaanse historicus en diplomaat Roberto HL, Palacios G, welke 

hij hield gedurende de buitengewone conferentie van de Rotary 

Club Curacao op 11 augustus 1983 in het kader van de viering van de 

herdenking van de 200ste geboortedag van Simon Bolivar. Het uit- 

geven van dit beknopte _ oëvre “Bolivar y Curacao” van Dr. Palacios 

werd mogelijk gemaakt door de zeer genereuze donatie van onze 

welbekende Maduro & Curiel’s Bank N.V. 

Het voorwoord is van Edsel 

(Papy) desurun in zijn hoedanig- 

heid van voorzitter van de Rota- 

ry Club Curacao voor het jaar 

1983/84. 

Dr. Palacios is een zeer be- 

kend persoon op ons eiland die 

sterke banden heeft met Cura- 

cao daar hij hier de lagere 

school doorliep en doordat zijn 

moeder mevrouw _ Christina 

Palacios hier nog steeds woon- 

achtig is. 

Hij voltooide zijn universitai- 
re studie aan de Harvard Univer- 
siteit in Zwitserland, vervolgens 

studeerde hij aan de Universitert 

van Genève, doorliep het oplei 

dingsinstituut voor diplomaten 

in Madrid, Spanje, vervolgens 

het instituut voor internationaal 

Recht in Den Haag en volgde 
tevens colleges aan de Universi- 

teit van Amsterdam en de Uni- 

versidad Central van Caracas. 

Als diplomaat was hij ver- 

bonden aan de Venezolaanse 

ambassades in Den Haag, Japan 

en Korea, Kuwait, Qatar en de 

Arabische emiraten en tevens 

was hij de eerste afgezant van 
de Venezolaanse Regering in 

Peking, China. 

Als Chef Protocol van de 

Ministerie _ van _ Buitenlandse 

Zaken _ coördineerde hij de 

officiële buitenlandse bezoeken 

van de toenmalige President van 

Venezuela, Dr. Carlos Andres 

Perez. De laatste jaren is hij 

aangesteld als commissaris in 

dienst van de Ministerie van 

Buitenlandse Zaken van \e- 

nezuela voor het projekt fo! 

het terugvorderen van een hus 

torische schat aan Venezolaanse 

doeumentatie die onder leiding 

is van de eminente historieus 

senator Ramon J. Velasquez, en 

sinds 1982 leidt Pr. Roberto 

Palacios het projekt “Brion \ 

Bolivar” dat onder auspiciën 

is van Premier Don Martina, en 

de Antilliaanse regering om in 

het kader van (hel terugkrijgen?) 

van de Nederlandse en Cura- 

"aose doeumentatie die verband 

houden met Admiraal Luis Brion 
en de geschiedenis van Curacao 

gedurende de vrijheidsstrijd voor 

de onafhankelijkheid van Vene- 

zuela en Zuid Amerika te be- 
werkstelligen. 

Deze bijzondere uitgave is op- 
gedragen aan de vader van Dr. 
Palacios, wijlen Luis H‚ Palacios 

die één van de oprichters was 
van de Rotary Club op Curacao 
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Zout dringt 
door in muur 
gerestaureerd 
pand Scharloo 

WELLEMSTAD Het mieuwe 

sebouw van de Seetre Kultuur 

heeft te kermmpen met zout del 

doorde muren dringt Als gevolg 
davaarvars kam de dennzead niet ge 

bruikt worden 
De mate waarin de muren door 

het zout werden aangetast, 

nuuikten dat de elvetrnseche ler 

ding moest worden verwijderd 

Wet wordt deva rom onver 

antwoord gesteht om onder die 

testen. Alles wat deva aam actt 
viteiten wordt georwntscerd ge 

beurt onder suspieten en ver 
antwoordelijkheid van deze 

overheidsdrenst. Kr zal pas weer 

vebrark gent kunnen wor 
den van de zaal als de zaal her 

stek is. 

Deze dienst huurt dit pand van 

de strehtine Monumentenzorg 

die het pand heeft gerestau 

EEMLCL 

omstandigheden de danszaal af 
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Antilliaanse manifestatie 
geopend in Nieuwe Kerk 
AMSTERDAM (ANP) — Burgemeester Van Thijn heeft 

dinsdagavond in de Nieuwe Kerk in Amsterdam in aanwe- 
zigheid van onder anderen koningin Beatrix een Antillen- 

manifestatie geopend. 

Van Thijn herinnerde in zijn openingstoespraak aan de 

15-jarige Antilliaanse jongen Kerwin Duinmeijer die vorig 

jaar in Amsterdam louter vanwege zijn afkomst door een 

Nederlandse leeftijdgenoot werd doodgestoken. „Dat was de 

somberste dag van mijn burgemeesterschap,” aldus Van 

Thijn: „Wij moeten iedere dag opnieuw tegen racisme strij- 

den.” s 
De Antillen-manifestatie duurt twee weken en is een initi- 

atief van het kabinet van de gevolmachtigde minister van de 

Nederlandse Antillen, de Stichting veer Culturele Samen- 

werking (Sticusa) en de Antilliaanse welzijnsstichting FAA 

die de belangen behartigt van de Antillianen in Amsterdam. 

Van Thijn zei dat in Amsterdam zeer veel Antillianen wo- 

nen. 
De manifestatie in de Nieuwe Kerk bestaat uit muziek, 

dans, toneel, forumdiscussies en lezingen. Ook toerisme en 

ns NE Ws Bi ) hik Â 

Koningin Beatrix bracht een bezoek aan 

de Nieuwe Kerk in Amsterdam, waarecen 

Antiliaanse week werd geopend. Enkele 

artiesten werden daar aan de als steeds bij voorbeeld vrouwenbewegingen komen aan bod, In de 

kerk zijn bovendien exposities ingericht van Antilliaanse 

kunstenaars. 

DE BEURS 

glimiachernte maiesteit voorgesteld. 
FO1O INTERPRUSS 

Woensdag 16 mei 1984 

Bezoek Onderwater Park Curacao 

op druk duikprogramma 

PRINS BERNARD 

GAST VAN STINAPA 
WILLEMSTAD - Het onlangs officieel geopende Curacaose On- 

derwaterpark kan deze maand op koninklijke belangstelling rekenen. 

Prins Bernhard, die van 23 tot en met 26 mei een bezoek aan de An- 

tillen zal brengen, is van plan tijdens zijn korte verblijf op Curacao 

een duik te nemen in het park. Dit zal op de laatste dag van zijn be- 
zoek gebeuren. Daarna vertrekt de Prins naar Caracas. 

De Prins die niet in zijn hoe- 
danigheid als lid van de Konink- 
lijke familie reist, maar strikt pri- 
ve de Antillen bezoekt, draagt 
het park uiteraard een warm 

hart toe. Zelf was kij voorzitter 
van het Wereld Natuurfonds, af 

deling Nederland. Dit fonds 
heeft de realisering van het park 
medegefinancierd. Als ere-lid van 

het W‚N.F. zal de prins vier 

dagen de speeiale gast zijn van de 
Stichting _ Nationale _ Parken 

(Stinapa) die cen programma 

heeft georganiseerd waarin nogal 

wat duikevenementen voorko- 

men. De meeste hiervan zullen 
in de wateren rond Bonaire ge- 

beuren. Of Prins Bernhard die 

ondermeer als verwoed duiker 
en snorkelaar bekend staat - de 

laatste dag van zijn bezoek op 

Curacao nog de moed heeft ans 

duiker het park te bezoeken, 

ol dat hij zich van de “glass- 
bottom-boat’” van Dive Curacao 
zal bedienen is nog niel bekend. 

In ieder geval zal hij bij het 

Princess Beach te water gaan. 

Zwart Koraal 

Zoals bekend biedt het on- 

derwaterpark diverse attrakties. 

Vooral het “wrakduiken’ op de 

Superior Producer en het sleep- 

bootje is erg in trek. Voor de 

liefhebbers van de onderwater- 
flora is het leuk te weten dat cen 

dezer dagen het cultiveren van 

koraal, met name van het waar- 

devolle zwart koraal van start 
gaat. Dit is een project van Berl 

Knubben die hier al jaren mee 
experimenteerde. Onlangs werd 

dit boeiende project door het 
BC goedgekeurd. Het enltiveren 

van koraal is geen gemakkelijke 
opgaaf. Het vergt veel moed en 

geduld, maar Knubben, zwart- 
koraal expert is enthousiast 
en weet zich gesteund door de 
marien-biologen Van ’t Hof en 
Sybesma van Stinapa. 

Vakantie 

Ondanks dat Prins Bernhard 
een privé-bezoek brengt aan de 
Antillen, is er eigenlijk weinig 
ruimte voor een echte vakantie. 

De Prins die de 23ste mei ’s 
avonds uit Miami op Curacao 
aankomt, vliegt direk( door 

naar Bonaire, waar hij kan re- 
kenen op een druk duikpro- 

gramma. Vlak voordat hij het 
Curacaose onderwaterpark zal 
bezoeken (26 mei) staat er ook 
nog een bliksem uitstapje naar 

Aruba op de agenda. 
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Drieduizend man op Antillen-manifestatie 

Nydia Ecury, hoogtepunt 

op eerste bezoekersdag 

— door JOS DE ROO— 
AMSTERDAM — Met een 
kleine drieduizend bezoekers 
op de eerste dag van de Antil- 
len- manifestatie zijn de orga- 
nisatoren tevreden. Het hoog- 

tepunt van de dag was het 
optreden van Nydia Ecury 
met haar «one woman show». 
Dat was vooral een feest voor 
de Antillianen zelf, omdat het 
grootste deel van de show in 
het Papiamentu was. 
Overdag ging de meeste 

aandacht van de bezoekers 
uitnaar de Antillen als vakan- 
tie- bestemming en naar de 
verschillende kraampjes met 
Antilliaanse hapjes. Maar 
ook de speciaal ingerichte 
stands van Galerie Bloemhof 
met werk van Ocalia en die 
van de beeldhouwer Nelson 
Carillo en de pottenmaakster 
Nydia Petronia en Yvette 

Ecury mochten niet over be- 
langstelling klagen. 

“Het was een goede dag. Over- 
dag waren er zo'n 2500 bezoekers 
die een kijkje kwamen nemen”, 
zo typeerde R. Neslo van de Fun- 
dashon Antiano Amsterdam de 

eerste dag dat de Antillen- mani- 
festatie voor het publiek geo- 

pend was. De grote drukte wordt 
vooral in het weekeinde ver- 
wacht. Dan vinden er ook ver- 
schillende activiteiten buiten 
het kerkgebouw op de Daim 
plaats. Opvallend was dat zoveel 
buitenlandse toeristen een kijk- 
je kwamen nemen in het kerkge- 

bouw. “De meesten zijn heel 
gemmteresseerd. Ze weten niets 

van de Nederlandse Antillen en 
als weze uitleggen waar het land 

ligten water allemaal te doen is, 
worden zij heel enthoustast”, al- 

dus een tevreden Neslo. 
Veelsandachtiser voorde toe- 

ristsche stands. Het eiland Aru- 

ba biedt zieh in samenwerking 
met de KLM voor 1984 gulden 
(ND aan. Het loopt er storm, de 
folders zijn bijna niet «an te sle- 
pen. Ook veel belangstelling iser 
voor een reisbureau dat een re- 

tour Brussel- Martinique aan- 

biedt voor 1150 gulden (ND) een 
jaarretour. Met een kleine bij- 
betaling komt men ook nog op de 

Antillen terecht. Vooral veel An- 
tillianen laten zich er informe- 
ren. Ze zijn de hoge KLM- 

tarreven duidelijk zat. 
Gisteravond bezochten vooral 

Antillianen de Nieuwe Kerk. 
Nydia Ecury trad er op. Ze 
ooustte grote bijval met haar ra- 
ke typeringen van Antilliaanse 
typen. Vooral voor Antillianen 
die al enige tijd in Nederland 
zijn, was haar optreden een feest 
van herkenning van hun eigen 
eigenaardigheden. Voor de An- 
Ulliaanse gemeenschap in Ne- 
derland was de overkomst van 
Nydia Ecury een schot in de roos. 

Nederlanders en buitenlandse 
toeristen die tijdens haar optre- 
den naar binnen kwamen, ston- 

den enige tijd verbaasd naar 
haar optreden te kijken en dro- 
pendanaf naarde vele exposities 
die in het kerkgebouw gehouden 
worden. De Sticusa is op volle 
oorlogssterkte uitgerukt. De 
complete uitleen- collectie van 
schilderijen hangt er. Jammer 
dat de Sticusa het schilderij van 
Cola Debrot, gemaakt door Carel 
Willink, voor dez= bijzondere ge- 
legenheid er niet aan toegevoegd 

heeft. 

De onderwijs- tentoonstelling 
met dertig panelen vol kleuren- 
foto’sen gebruiks- voorwerpen is 
er ook. Fn twintig panelen met 
foto’s die een beeld geven van het 
leven op de Antillen met ven bij- 
behorende dia- presentatie. 

Rechtstreeks uit de Antillen is 
er een verkoop- expositie met 
werk van Antilliaanse schilders: 
Ellis Lopes, Ruby Bute, Babs den 

Hollander, Wilson Garcia, J. Do- 

matt, Evelino Fingal, Yubi Ki- 
rindongo, Foton Quandt, Rie 

Verhoef- De Pree, Antoine Ghe- 
ring, Papa Milaan, Synric Grif- 
fith, Tony Monsanto, Giolina 

Henriquez, Suzanne Perlman, 

Jean Girigori hebben op deze 
manier de kans om buiten de An- 

Ulten bekendheid te kri gen. 

Een groot deel van de ten- 
toonstelling over het leven van 
Pedro Luis Brion iser ook. Én als 
klapstuk staat in het koorge- 
deelte de mooie tentoonstelling 
over architectuur en kunst van 
de Nederlandse Antillen. Heel 
mager steekt daarbij af de ver- 
zameling van honderd literaire 
werken die zonder enige toe- 
lichting is neergelegd. Slordig 
uitgezocht ook. Ik zie geen reden 
waarom Sarnani Hai van Bea 
Vianen opeens Antilliaans ge- 
worden is. 

De kapellen van de kerk trek- 
ken veel bezoekers. In die beslo- 
ten ruimtes komt onder andere 
Galerie Bloemhof goed voor de 
dag met fleurig werk van de pas 
overleden schilder Hipolito Oca- 
lia. Met zorg bijeengebracht 
werk uit particulier bezit in Ne- 
derland. In een andere kapel 
geeft de beeldhouwer Nelson Ca- 
rillo demonstraties. 

En voor wie dit allernaal nog 
niet genoeg is, zijn er doorlopen- 
de video- presentaties. Op het 
programma staan er ondermeer: 
Julio Perenal, dichters van het 
papiamentse lied, Rudy Marti- 
na: in memoriam Cola Debrot, 
Fridi Martina en Edsel Samson. 
En in de middagpauze als veel 
Amsterdammers even binnen 
wippen worden er films getoond. 
Ondermeer Mozaiko Kultural, 
Lanta para Watapana, muziek- 

instrumenten van de Neder- 
landse Antillen, Buskando en 

Our small, smaller, smallest is- 

land. 
Zoveel Antillen in de ruimte 

van één kerk kom je op de Antil- 
len nog niet tegen. 

Door de aanwezigheid van ko- 
ningin Beatrix bij de opening 
trok de Antillen- manifestatie 
veel aandacht in de Nederlandse 
pers. Ook het tv- journaal gaf er 
beelden van. Op dezelfde avond 
trad Mavis Albertina twintig 
minuten lang in de populaire 
talkshow van Sonia Barend op. 
Zij vertelde vooral over haar 
werk bij TeleCuragao. 
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Dr Jaap van Soest op Antillen- manifestatie: 

— Door JOS DE ROO — 
AMSTERDAM — Als de Ne- 

derlandse Antillen zich meer 
richten op de eigen regio, zal 
blijken dat ze niet de armste 
Nederlandse provincie zijn, 
maar het rijkste land uit het 
Caribisch gebied. Na St Hele- 
na en de Falklands eilanden 
die niemand serieus neemt, 
krijgen de Nederlandse Antil- 
len het grootste bedrag aan 
ontwikkelingshulp per hoofd 
van de bevolking. Dr Jaap 
van Soest noemde dit op de 
Antillen- manifestatie geen 
gelukkige situatie. ”Door de 
grote hulp worden de Antil- 
len niet geconfronteerd met 
de zorgen van een volwassen, 
bijna het huis verlatende 
dochter. Nederland moet wat 
betreft de ontwikkelings- 
hulp meer de boot afhouden 
en de Antillen moeten meer 
naar hun omgeving kijken”, 
aldus Jaap van Soest. Om zijn 
stellingen werd hij heftig aan- 
gevallen dooreen groep jonge 
Antillianen met wie discus- 
sieren helaas niet mogelijk 
bleek. De eerste lezing op de 
Antillen- manifestatie eindig- 
de daarom in een onverkwik- 
kelijke chaos. 
Aan één doel beantwoordde de 

lezing niet: Nederlanders in- 
formeren over de Antillen. Het 
publiek bestond hoofdzakelijk 
uit Antillianen. Van Soest zat 

daareen beetje mee in zi n maag. 
omdat hij een lezing voorbereid 
had voor mensen die niets van de 

Antillen afwisten. Hij schetste 
bijvoorbeeld uitvoerig de ge- 
schiedenis van de landbouw 
waar de Nederlandse overheid 
noch de Antilliaanse instanties 

in het verleden veel aandacht 

aan besteedden. 
De handel is volgens Van 

Soest een constante factor in de 
Antilliaanse economische ge- 

schiedenis. “Maar nog steeds is 
de handel meer ingesteld op de 
grote winst, dan op duizend dub- 
beltjes. Daarom is het midden- 

en klein- bedrijf op de Antillen 
nauwelijks tot onwikkeling ge- 
komen”, zo zei Van Soest. 

Als gevolg daarvan ontbreekt 
een goede spreiding van de inko- 
mens. Een beginnende kleine 
ondernemer heeft het volgens 
van Soest dan ook niet gemak ke- 
lijk op de Antillen. Aan de ene 
kant wordt hij plat gewalst door 
een grote Kamer van Koophan- 
del en aan de andere kant bekij- 
ken de vakbonden hem argwa- 
nend, omdat hij toch als kapita- 
list gezien wordt wat hij niet is. 

Uitvoerig ging Van Soest in op 
de rol van de olie op de Antilli- 
aanse eilanden. De laatste jaren 
gaat het slecht met de olie. De 
raffinaderijen draaien met ver- 
hes. Toch stepen de onderhande- 
lingen met de Venezolaanse 
staatsolte- maatschappij zich 

voort. Hoe komt dat?, zo vroeg 
Jaap van Soest zich af. Hij ver- 
moedde dat dit plan door de be- 
moetenissen van de Antilliaanse 

overheden met de onderhande- 
lingen. De Antillen willen de 
economische en sochtde afhanke- 

lijkheid van het Nederlandse be- 
drijf niet inruilen voor de afhan- 
kelijkheid van een Venezolaan- 
se staatsbedrijf. Toch is Van 
Soest ervan overtuigd dat de 
overname door de raffinaderijen 
geregeld zal zijn vóór de onaf- 
hankelijkheid. 
Deontwikkelings- hulp aande 

Antillen heeft weinig bijgedra- 
gen aan de werkgelegenheid. 
Ten onrechte ging men ervan uit 
dat verbetering van de infra- 
structuur bedrijven zou aantrek- 
ken. Voor ondernemers is het 
kennelijk niet aannemelijk ge- 
noeg om zich op de Antillen te 
vestigen. Daarom is in de zeven- 
tiger jaren het accent meer ko- 
men te liggen op import- vervan- 

gende industrieën. Die lopen ge- 
vaar als de Antilliaanse markt 
uiteenvalt na de status aparte 
van Aruba. Antilliaanse inves- 
teerders zullen in toenemende 
mate gaan beleggen in het bui- 
tenland. Die tendens is nu al 

zichtbaar. Er wordt vanuit de 
Antillen meer in het buitenland 

geïnvesteerd dan het bedrag aan 
ontwikkelingsgeld dat de Antil- 
len binnenkomt. ”Het is alsof je 
een grote spaarrekening aan het 
opbouwen bent, terwijl Neder- 
land je geld geeft om te eten”, zo 
zei Van Soest. Deze tendens 
noemde hij gevaarlijk. 
“Misschien zijn de Antillen door 
de ontwikkelingshulp verwend 

geraakt en gewend aan een 
kunstmatig hoge levensstand- 
aard”. 

Volgens Van Soest is het de 
taak voor Antilliaanse historici 
om bronnen onderzoek te ver- 
richten om te zien of Nederland 

en Nederlandse bedrijven inder- 
daad schromelijk van de Antil- 
len geprofiteerd hebben. “Nu is 
dat nog theorie. Je bent overtui- 
gend alsje die theorie met cijfers 
kunt bewijzen”. 

In de discussie na afloop stel- 
den Antilliaanse jongeren dat 
die theorie helemaal niet bewe- 
zen hoefde te worden, omdat het 

iedereen wel duidelijk was dat 
Nederland en de Nederlandse 
bedrijven de Antillen hebben 
uitgebuit. Ook werd Van Soest 
verweten dat hij de cijfers van 
Shell had mogen bestuderen. 
Vóór hem mocht niemand dat en 
ná hem mag niemand dat. Van 
Soest ontkende ten stelligste dat 
Shell in het manuscript van 
„Olie als water» had zitten 

“chrappen. 

Helemaal onzinnig werd “de 
discussie” toen de jongeren Van 

Spest aanvielen omdat de Antil 
haanse archieven gedecentra}- 
seerd zouden worden. Volgens te 
jongeren verdwenen tal van 

archieven uit het Centraal His 
torisch Archief naar families. 
Ronnie Martina, woordvoerder 

var het Antillenhuis, greep Dier 
In en zei dat juist het tegendeel 
het geval was. Ook bleek dat Ne 

derlandse historici geweigerd 
hadden een selectie te maken 

van archiefstukken die van deur 
uit naar de Antillen gestuurd 
zouden worden. Dankzij die 
weigering konden de Antillia- 
nen dre selectie zelf maker: 

Maar de vragenstellers luister- den allang niet meer naar dit antwoord. Daarom maakte Ron- nie Martina een eind aan dit or: warleverelralsties sne c 
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